
 

 

張展鴻，香港中文大學人類學系教授，兼任文學院副院長、文化管理課程主任。著有《漁

翁移山》（上書局，2009）、《公路上的廚師》（次文化堂，2009）、《上環印記》（野外動

向，2012），和《香港濕地四季遊》（野外動向，2014），合編《公路上的人類學家》（野

外動向，2015）。近年對沿海濕地社區特別感興趣，而且走訪中國大陸、日本、北美洲

等地了解濕地保育與農業發展的關係，在未來數年更希望從沉香貿易的歷史和發展入手，

以地方和跨國的文化傳承及其意義作研究課題。 
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the Faculty of Arts, Director of the B.A. programme of Cultural Management, The Chinese 

University of Hong Kong. His research interests include visual anthropology, anthropology of 

tourism, heritage studies, food and identity, fragrance and ethnicity; his co-edited books include 

Tourism, Anthropology and China (White Lotus, 2001), The Globalization of Chinese Food 

(RoutledgeCurzon, 2002), Food and Foodways in Asia: Resource, Tradition and Cooking 

(Routledge, 2007), and Rethinking Asian Food Heritage (Foundation of Chinese Dietary 

Culture, Taiwan, 2014). 

 

 


